

# ရှုမ်းလိက်ကျေးဇူးတုတ်မေးသေ့၊ ဗိုခ် ပထမ

## FIRST TIMOTHY

ရှုမ်းခမ်း

ဗုဒ္ဓတိမ်၊ ရှုမ်းလိက်ကျေးဇူးတုတ်မေးသေ့၊ ဗိုခ်ပထမ ခံ့ ပီခ်တမာခ်၊ လက်ယေ၊ သု ပျးခိုင်၊ ကခ်လံးမီးလိုင်း၊ ဝျး ပျးလု ခခ်ကျေး။ ပျးလု ခံ့ မိုင်းမခ်းပံ၊ ပီခ်ဂုခ်းယုမ်၊ မာတ်၊ လက်ယေ၊ သု ခခ် မခ်းမီးလိုင်း၊ ဝျး သျးလု ခံ့ဗလ၊ ပီခ်ကျေးဂုခ်ခိုင်၊ လက်ယေ၊ ခခ်သေး၊ ဂုခ်းယုမ်၊ မာတ်၊ လက်ယေ၊ သု တင်းလံ၊ ခခ်ကျေး။ ရှုမ်းခံ့ တိမ်၊ ဝံ့မိုင်း၊ ပီးသက်၊ ဂရိလို A.D. 62 ခခ်ကျေး။

ရှုမ်းလိက်ကျေးဇူးတုတ်မေးသေ့၊ ဗိုခ်ပထမ ခံ့ပီခ်ဗိုခ်လိက်၊ ကခ် လက်ယေလု တိမ်၊ ပခ်ဂျု၊ တီး တိမေးသေ့၊ ခခ်ကျေး။

ဂီခ်းကခ်း ရှုမ်းလိက်ကျေးဇူးတုတ်မေးသေ့၊ ဗိုခ်ပထမ လမ်း၊-

ရှုးလံးသင်၊ သွခ် တိမေးသေ့၊ ရှုးလံးပွဲလုပွဲတုတ်၊ လိုင်းလက်၊ ဝီင်းကေးဗီတ်၊ ရှုးလံးကပ်တု၊ ဝုခ်၊ ပုခ်၊ ဗုခ်၊ သင်၊ သွခ်သင်းမ၊ ရှုးလံးဂုခ်ခိုင်တင်းကခ် သွခ်ဗီတ်၊ သွခ်ပိုင်၊ ရှုးလံးခခ်းဝံ့ဂုခ်းလုင်လိုင်းလက်၊ လိုင်း ခခ်ကျေး။

လွင်းတင်းကခ်ခင်းပျးခင်း ရှုမ်းလိက်ကျေးဇူးတုတ်မေးသေ့၊ ဗိုခ်ပထမ လမ်း၊-

- ၁။ ရှုမ်းတရ်လတ်၊ ( ၁:၁-၂ )
- ၂။ လွင်းတင်းကခ်ပခ်သတီ လွင်း၊ သြ၊ တု၊ ပွမ်ကခ်ကမ်၊ လိုင်းကမ်၊ လွ်းခခ်။ ( ၁:၃-၁၁ )
- ၃။ လွင်းသုဂျေးလုမင်၊ ဂလု၊ ဗြ၊ ပီခ်လက်၊ ကခ် ပျးလု လံးဂုပ်ခမ်၊ ကပ်ခခ်။ ( ၁:၁၂-၁၇ )
- ၄။ လွင်းဂီခ်းကခ်းတင်းသင်၊ သွခ် ပျးလု ပုခ်၊ တိမေးသေ့။ ( ၁:၁၈-၂၀ )
- ၅။ လွင်းတင်းကခ်သင်၊ သွခ် လွင်းဂီတ်၊ တင်း၊ ရှုမ်း၊ တင်းကခ်ဂီတ်၊ သြ၊ ကုပ်လိုင်းလက်၊ ဗုခ်၊ လိုင်းလက်၊ လိုင်းခခ်။ ( ၂:၁-၃:၁၆ )
- ၆။ လွင်းတင်းကခ် တင်းလံးသိုက်၊ သမ်၊ ဂခ်တင်း၊ သြ၊ တု၊ သြ၊ ပွမ်ကခ်ကမ်၊ လိုင်းကမ်၊ လွ်းလိုင်းခခ်၊ လိုင်း ခင်၊ ရှိုပ်။ ( ၄:၁-၁၆ )
- ၇။ လွင်းတင်းကခ်တင်းလံးသိုက်၊ သမ်၊ ဂခ်တင်း၊ ဂုခ်းယုမ်၊ မာတ်၊ ခင်းလိုင်းလက်၊ လိုင်းခင်၊ ရှိုပ်။ ( ၅:၁-၆:၂ )
- ၈။ လွင်းတင်းကခ်သင်၊ သွခ်ကခ်လပ်၊ သိုင်၊ ဂခ်တင်း၊ သြ၊ တု၊ သြ၊ ပွမ်၊ ဝုခ်၊ ဝုခ်၊ တင်းကခ်မာတ်၊ မီးခခ်။ ( ၆:၃-၁၉ )
- ၉။ ရှုမ်းဂုပ်ဂုပ်၊ ( ၆:၂၀-၂၁ )

လိာ်းကော့းဝါ,တါ

# တိမော့းသေ,ဗိုခ်ပထမ

## FIRST TIMOTHY

၁

### တၢင်းသင်,သွခ် ကခ်ကမ်,လီတ်းကမ်,မၢခ်,

၁ ဂဝ်၊ ပေးလု၊ ကခ်ပီခ်တမၢခ်, လဝ်းယေ,သု  
ခရိလ်၊ မီခ်းလွမ်းခေင်,ပိင်းလုာ်းတြးပီခ်လဝ်း၊  
ကိာ်,တင်း လဝ်းကခ်ခေ,ချွတ်းကပ်ဂုမ်း လဝ်း  
ယေ,သုခရိလ်၊ ကခ်ပီခ်လွင်းတၢင်းကခ်မုင်းထူး  
၂ မွင်းထူးဂုမ်းခေခ် ပခ်ခေင်ဂုာ်း,တီ၊ တိမော့းသေ,၊  
ကခ်ပီခ်လုာ်းလံးဂဝ်လီတ်း,လီတ်း ခွ်းတၢင်း  
ယုမ်,မၢတ်းခေခ်ကော့း။ ဂွ်းမီးသုဂျေးလူးဂရုခေ,  
ကိာ်,တင်း တၢင်းခေမ် ကခ်ပီခ်မးဂးတီ၊တြး  
ပေးလဝ်းတင်းလဝ်းဂုမ်း လဝ်းယေ,သုခရိလ် ခေခ်  
သေဂမ်းလုာ်း။  
၃ ဂးခေင်,ကခ်ဂဝ်လံး,တွင်းပၢခ်,ဝံတီ၊ခွ်း မိုဝ်း  
ကခ်ဂဝ်ဂုာ်း,ဂးတီ၊ မိုင်းမး,ဂေ,တေးခေ ခေခ်။  
ဂွ်းမီးလံးဂိုတ်းသင်းယု,ဂးခွ်း ဝီင်းကေးဗီတ်း  
၄ ဧလး ဂွ်းမီးလံးပိင်းလုာ်းဝံတီ၊ဂုခ်ခေမ်းဖွင်း၊ လွင်း  
ခေင်,ဂိုဝ်ခဝ်တၢင်းကမ်,လံးသွခ်ပခ် ကယု,ဝါ,တါ  
ကခ်မု်,ကခ်ပီတ်း,ပိုင်း ကမ်,လံးဂိုတ်းပမး,ခေထွမ်,  
ကပ်ဂုမ်းတခ်,တု,ရီ၊ ကိာ်,တင်းလရၢင်းလိဝ်ခိုဝ်း  
သိုပ်,သိုပ်,တၢမ်းတၢမ်း ကခ်ခေမးဂိုတ်းကမ်,သီင်းလံး  
ခေခ်ခေလး ပီခ်တၢင်းကခ်ဂိုတ်းဂွ်းဂေခေင်းခေလး  
ဂေခေင်း တွပ်,ဂခ်ထိုင်ဂခ်ခေလး ကမ်,ပွင်ဂိုတ်းပွင်  
ခေမးသု,သေတြးပီခ်လဝ်း ကခ်ခေတ,ယု,ခွ်း  
တၢင်းယုမ်,မၢတ်းခေခ်လိုင်၊ တေးလီဝ်ခေ မွ်းဂိုတ်း  
၅ သင်းယု,ဂးတီ၊ခေခ်တု။ ကခ်ဂုမ်,လုမ်းပိင်း  
လုာ်းလိဝ်းခေခ်လမ်း၊ ပီခ်တၢင်းဂုာ်းမိတ်းတု,  
ကခ်လုာ်းသီင်း,ဂခ်တင်း ဂုာ်းလိဝ်ကခ်ခေဝ်လိုင်,  
ကိာ်,တင်း လိဝ်ကခ်ဂုာ်းလဝ်းဂဝ်,ကခ်လီကခ်  
ငါမ်း တင်း တၢင်းကခ်ယုမ်,မၢတ်းကခ်မၢခ်,  
၆ ကခ်မီခ်ခေခ်ကော့း။ လွင်းတၢင်းလိဝ်းခေခ်လိုင်  
ဂုခ်ခေမ်းဖွင်း ဝေပီတ်းသေခေလး ပိုင်းဂုာ်း,လူးဂး  
တီ၊ တၢင်းကခ်လုာ်းဂုမ်းကခ်လံးလံး ကမ်,  
၇ ပွင်,လွင်းဂးသင်ခေခ်ဂုာ်းယဝ်။ ခဝ်ခေခ် ယင်း  
ကမ်,ဂု။ လွင်းပိင်းလုာ်း,တြးခေလး ခွ်းဂိုတ်းတြး  
၈ ကခ်သွခ်ပခ်ပိင်းလုာ်းတြးခေခ်လုာ်းပေ,။ ဂုာ်း  
ဂး ဂုမ်းဂုာ်းလွင်းကခ် ပိင်းလုာ်းတြး လၢင်းပခ်

၉ ကဂုာ်း တီ၊ဂေကခ်ကပ်လွမ်းခေခ်ကော့း။ ပိင်း  
လုာ်းတြးခေခ် မီးဝံပုခ်,ဂေကခ်သိုဝ်းတေး,  
ခေခ် ကမ်,လိဝ်း။ မီးဝံပုခ်,ဂေကခ်ကမ်,တြး၊  
ဂေကခ်ကမ်,ထွမ်,ကမ်,ကပ်၊ ဂေကခ်ကမ်,ဂုမ်း  
ဂုာ်း,တြး၊ ဂေကခ်မီးကပီတ်း၊ ဂေကခ်ကမ်,  
မုတ်းလိုင်,၊ ဂေကခ်ကမ်,ဂုာ်း,သေ,ဂုာ်းယမ်တြး၊  
၁၀ ဂေကခ်ပေယုလိဝ်ပေးခေမး၊ ဂေကခ်ကပ်ကသၢင်း  
ဂုခ်ခေတံ၊ ဂေကခ်ဂိုတ်းခေ,ထိုင်,ကခ်ကမ်,တြး၊  
ဂေကခ်ဗုးလံးခေင်,ဂခ် ဂိုတ်းခေ,ထိုင်,ဂခ်၊  
ဂေကခ်လိဝ်ကပ်ဂုခ်ခေ၊ ဂေကခ်လုာ်းဂုမ်းမု  
သု,၊ ဂေကခ်ဂိုတ်းခေ,ဝါ,ကခ်ကမ်,လိဝ်းကမ်,လိဝ်း  
ကိာ်,တင်း ဂေကခ်ခေတ်းဂခ်တင်း ကော့းဝါ,တါ  
၁၁ ကခ်ခေဝ်လိုင်,ခေခ်ကော့း။ မိုဝ်းကခ်ဝါ,လိဝ်  
ခေင်,ခေလိုင် မီခ်းလွမ်းခေင်,တြးသတၢင်းသိုဝ်း  
ပေးမုခ်ယု,တြးပီခ်လဝ်း ကခ်မီးမင်,ဂလု,  
ကခ်မခ်းလဝ်းကပ်,ပခ်တီ၊ဂဝ်ခေခ် ကော့း။

### တၢင်းကခ်ပေးလုခမ်,သၢင်းသေ,

၁၂ ဂပ်ယွင်းယေးဂုးလူးလဝ်းဂုမ်း လဝ်းယေ,သုခရိလ်  
ကခ်ဂုးဂပ်ပေလုမ်,တင်းဂိုင်းခေခ်ကော့း။ လွင်း  
မခ်းလမ်း၊ ပီတ်းသမ် ဂပ်ယမ်းပီခ်ဂေကခ်သေ  
သွမ်း၊ ဂေကခ်ခေင်းလၢင်း,ခေင်းသေ၊ ဂေကခ်  
ဂုမ်းခေ, လွမ်းဂးခေင်,ကခ်ဂပ်ကမ်,ဂပ်ကမ်,  
ယုမ်,ခေခ်သေဂေ၊ မခ်းလဝ်းခေခ် မၢတ်းဂပ်  
ပီခ်လိဝ်ခေင်,ဂေကခ်မီးသီတ်းလု,ခေလး ခေခ်  
၁၃ ဂပ်ဝံဂးခွ်းကရု,ထမ်,မတြး,ကော့း။ မိုဝ်းကခ်  
ဂပ်ဂိုတ်းလိဝ်ခေင်,ခေခ်ခေခ် ပိုင်းကခ်ဂပ်ကမ်,ဂု  
ကခ်လီတ်း,ကခ်မၢခ်,ခေလး,ဂိုတ်းခေခ်ခေလး ဂပ်  
၁၄ လံးခမ်,ဂရုခေ,မခ်းလဝ်းယဝ်။ ဂေးလူးလဝ်းတြး  
ဂုမ်းခေခ်ကော့း တီမ်,ထုခ်,လိုင်,လိဝ်တွမ်းခေ,  
လုင်လိုင် လုာ်းတင်းတၢင်းယုမ်,မၢတ်း တၢင်းဂုာ်း  
မိတ်းတု, ကခ်မီးခွ်း လဝ်းယေ,သုခရိလ် ခေခ်  
၁၅ ယဝ်။ ဂုမ်းကခ်ဝါ, လဝ်းယေ,သုခရိလ် မးခွ်း  
လေးဂုာ်းခွ်း ဂွ်းလံးခေ,ချွတ်းကပ် ခဝ်လိဝ်းကခ်မီး  
ကပီတ်း,ခေခ်ကော့း၊ ဝါ,ခေင်,ခေခေခ် ပီခ်ဂုမ်း  
သီတ်းလု,ကော့း။ ဂုမ်းကခ်ထုဂ်,လီဂုာ်းတင်းကပ်  
သီင်းသီင်းဂေးပီခ်ကော့း။ ဂပ်ပီခ်ဂေကခ်မီး

၁၆ ကပျိုတ်းယွံ,သေပိုခ်း; ခွ်းခပ်လိုဝ်းကခမ်မီးကပျိုတ်း; ခခေ်ကျေး။ ဂုလ်းဂျး မခင်းလဝ်းကိတ်းလူဂပ် ခလး; လွင်းခင်,ရှိုဝ် လဝ်းယေ,သုခရိလို တ်းလံး; ခခေ်ပျး တ်းကခမ်မခင်းလဝ်းခခေ်,ထီ,ယိုခခ်ခမ်, ဂျးမီးတင်းသိုင်;တင်းလူင်ခွ်းဂပ် ကခမ်မီးကပျိုတ်း; ကခမ်ယွံ,ခေ,သေပိုခ်း;ခခေ်ခလး; ရှ်းဂပ်လံး;ပီခ်ပင်, သာဂ်;သေ, ပုခ်းခပ်လိုဝ်းကခမ်တ်းယုမ်,မတ်; တေ,ထိုင်ဂွတ်းလံး;ထျ,ဝရျကသဂ်;ခခေ်ယဝ်။

၁၇ ရှ်းခွခ်ကျေခမ်းလေးဂထတ်; ကခမ်ပီခ် ငြး ပီခ်လဝ်းသူ,လီဝ်။ ကခမ်ဂင်းလွတ်;တင်း တ်း ကခမ်ဖွဂ်;ပျါခ်,လူလီဝ်ခလး; ပီခ်ကျေ,ပုတ်း ကခမ်မဂ်,တျကမ်,ဂုခ်လံး;ခခေ်။ မီးမုခ်သရေ, ကိတ်,တင်း မုခ်ကျေ,ခေ,ဂုခ်, ဂုခ်,သိုပ်, သိုပ်,တမ်း;တမ်း;သေဂမ်းလူလ်း။ ကျးမိခ်း။

**တေလံးသူးတွင်း**

၁၈ လုဂ်းလံးဂပ် တိမေးသေ, ကိုလ်း။ ဂပ်ကပ်ပင်း လုဂ်းခေ် ကပ်;ပခမ်တီး;မိုး မိခ်းခင်,ခွမ်းပရေး ဖီတ်; ကခမ်ကျေးမုးလွင်းမိုးယဝ်ခခေ်။ ရှ်းမိုးလံး; ကိတ်ခွမ်းပရေးဖီတ်;ခခေ်သေခလး; လွ်းလဝ်း တ်းကခမ်ယုမ်,မတ်; ကိတ်,တင်း တ်းကခမ်ရှူ တွင်လွ်းလဝ်းဂပ်,လီဝ်ခလး;သေယဝ်။ တိုဂ်းတေးလီ

၁၉ လီဝ်ခမ်းငါမ်းတျ။ ခပ်ဂမ်းဖွင်း; ခပ,ပီတ်;တင်း ကခမ်ယုမ်,မတ်;ခပ်ခခေ်သေယဝ် ရှိုဝ်းသင်းခေ; တ်းယုမ်,မတ်;ခပ် လူလီဝ်ခလး;သုမ်းယဝ်။ ခွ်း ခပ်ခခေ်ပုး ရှူမေ,ခေ, ကိတ်,တင်း ကျေ,လေ, လခေ်,တြျ, ကေး။ ခပ်ခခေ် ဂပ်လံး;ကပ်ကပ်;ပို ခွ်းမိုဝ်း လျ,တမ်,မုး,ခတ်; ရှ်းခပ်လံး;ခမ်, တ်းကခမ်သွခ်ကပ် လွင်းကခမ်တ်းလံး;တေးပီတ်; ခေး;ခွမ်း ကခမ်သမ်,မုခ်သေသွမ်းငြးခခေ်ကျေး။

**J**

၁ လွင်းခင်,ရှိုဝ် ဂုဂ်းတ်းမီးတင်းကခမ်မုခ်;ပျေ, ခွ်းတတ်;ငြးပီခ်လဝ်း။ တ်းကခမ်ဂမ်ကျေဂခမ် ထုဂ်,ကခမ်လီဂုးထိုင်ဂုးပိုင်ခလး; ယု,ခမ်မိခမ်လီ

၂ လီဝ်တိတ်,တိတ်,ယီခ်ယီခ်ထိုင် ကွခ်တင်းသုတ်း ဂပ်တိုဂ်းယုင်းလုဂ်းကပ်သူ ရှ်းလံး;ဂိုတ်းတင်းကခမ် သူးတွင်းပထခေ, တ်းကခမ်သုင်,မိတ်;တျ, တ်းကခမ်ယွင်းယေးကျေးလုးလဝ်း; ပုခ်းခွခ်ကျေ ခမ်း ကိတ်,တင်း ပုခ်းခွခ်ကခမ်မီးကျေ,ခေ,တင်း သိုင်;တင်းလူင် တင်းဂုခ်းဂုးထိုင်ဂုးမိတ်;ခခေ်ကျေး။

၃ လွင်းမခင်းလမ်း။ လွင်းတင်းထိုင်ခင်,ခခေ်ခခေ် ပီခ်လွင်းတင်းကခမ်လီကခမ်ငါမ်းခလး; ထုဂ်,လွ်

၄ ငြးပီခ်လဝ်း။ လဝ်းကခမ်ခေ,ခွတ်;ကပ်ဂုဂ်းကခမ် မီးကလူဝ်,ခွ်းရှ်းဂုခ်းတင်းသိုင်;တင်းလူင် ရှူတ်;ထိုင် တ်းခေ,ခွတ်;ကပ်ခလး; ရှူထိုင်သမ်,မုးတြျးခခေ်

၅ ကေး။ ငြးပီခ်လဝ်း; မီးသူ,လီဝ်ပုးလီဝ်ဂုလ်း ကေး။ ခွ်းခေ;ဂုဂ်းဂင်ငြးပီခ်လဝ်း;တင်းဂုခ်း ဂုဂ်းခခေ်ခခေ် မီးကျေဂုဂ်းဂင်ကခမ်ပီခ် လဝ်းယေ,သု

၆ ခရိလို ကခမ်လုခ်ပီတ်;တူဝ်လဝ်းဂပ်, ရှ်းလံး;ထုတ်, ကပ်ဂုခ်းတင်းသိုင်;တင်းလူင်ခခေ်ဂုလ်းကျေး။

၇ ပုခ်းကခမ်တ်းခမ်,သာဂ်;သေ,ခခေ် ဂပ်ပီခ်ကျေ ကခမ်မခင်းလဝ်း;ခခေ်ပို ခွ်းကျေ,တြျ,ကခမ်ကျေး လတ်;တြျး။ ခွ်းကျေ,တမခ်,လဝ်း; ခွ်းကျေ, တြျ, ကခမ်သင်,သွခ်ပခမ်တြျးတင်းယုမ်,မတ်; ကိတ်,တင်း သမ်,မုးတြျးတီးဂုခ်းတင်,ထိုင်တင်, နိုဝ်းတင်းလံးခခေ်ကျေး။ မိုဝ်း;ကခမ်ဂပ်ဝုးထိုင် ခင်,ခခေ်ထိုင်ဂပ်ကမ်,လတ်;ခွမ်းမုးသူ။ ဂပ်လတ်; ခွမ်းကခမ်မခမ်,ကခမ်မိခ်းကျေး။

**ခမးယိင်း**

၈ ပိုဝ်းခခေ်ခလး; ဂပ်မီးကလူဝ်, ခွ်းရှ်းဂုခ်းလံး;တင်းလံး ယင်းကမ်,မီးတင်းကခမ်တေးသူကျေ, တ်း ကခမ်တွပ်,ဂခမ်ထိုင်ဂခမ်ခလး; ယုဂ်မိုဝ်းကခမ်မုတ်း လင်,သေယဝ် ရှိုတ်းသူးတွင်းပထခေ, ရှ်းတီးဂုး

၉ လီခ်ကျေး။ မိုခ်ထိုင်ခင်,ခခေ် ဂပ်မီးကလူဝ်, ခွ်းရှ်းခမးယိင်းတင်းလံး ယင်းကမ်,ဂုဂ်း;ခိုင်;ဂုဂ်း ဖင်ခခေ်ရှူဂခမ်ခခေ်;ကခမ်ဖီဝ်။ နိုင်း;ပိုင်ခခေ်။ မဂ်,ပုးလေး; နွ်းကခမ်ထိုင်;ဂုးထိုင်;ခခေ် ခခေ် သေခလး; ခုင်း;ကခမ်ထုဂ်,ကခမ်လီ။ မီးလွ်ကုဂ်း

၁၀ လွ်ကံ။ တ်းကခမ်ပွ်ဂုဂ်,သရေ, မီးတင်းဂမ် တ်းကျေဂခမ်လီကခမ်ငါမ်း။ တ်းကခမ်ရှူဝ်, သေ,ဂုဂ်ယမ်ငြးပီခ်လဝ်း;ထိုင်;ခခေ် သေခလး;

၁၁ ဂုဂ်း;ခိုင်;ဂုဂ်း;ဖင်;တူဝ်လဝ်း;ဂပ်,ကျေး။ ရှ်း;ဖုး; ယိင်းခပ် ခမ်,ကပ်တင်းကခမ်ကုပိုဝ်,သေခလး;

၁၂ သွခ်ကပ်တိတ်,တိတ်,ယီခ်ယီခ်သေဂမ်း။ ဂပ် ကမ်,ပခမ်ကခမ်တီး;ဖုး;ယိင်း ရှ်းလံး;သင်,သွခ်သုင်း မုး ရှ်းလံး;ကုပိုဝ်,ဂုး;ခိုင်;ဂုဂ်း;လံး;ခခေ်။ မခင်း ထုဂ်,လီယု, တိတ်,တိတ်,ယီခ်ယီခ် ယု,ကျေး။

၁၃ လွင်းမခင်းလမ်း။ ငြးပီခ်လဝ်း;ဖင်,သင်း;ဂိုတ်း ပီခ် ကျေ,တမ်, ကွခ်တင်းခလး; ဂမ်းလိုခ်းလင်, ဖင်,သင်း;ဂိုတ်းပီခ် ကေး;ဝ ကေး။ လိုဝ်သေ ခခေ် ကျေ,တမ်, ကမ်,လံး;ခမ်,တင်းကခမ်ပီတ် လီခ်။ ဖုး;ယိင်းလံး;ခမ်,တင်းကခမ်ပီတ်လီခ်

၁၄ ခလး; ပုခ်လိုင်ကျေး။ ခွ်း;ဝုး;ခခေ်သေကျေး ပုး မခင်းခေ,ယု,ခွ်းတင်းယုမ်,မတ်;။ တ်းကခမ် ဂုဂ်။ တ်းကခမ်မုတ်းလင်, ကိတ်,တင်း တ်း

ကဆင်ပွဲကိုင်,သရေ့လိုင် မဆင်းတန်းဂ္ဂုတ်;ထိုင်တောင်း  
ကဆင်စာ,ချွတ်;ကပ် ခွင်းလွင်းတောင်းကဆင်ဂိုတ်,လီင့်  
လုဂ်;လီင့်လောင်းဆေခေ့ကော့;။

၃

**ဩ,ကုပုံလိုင်းလင်း**

- ၁ ဂွမ်းကဆင်ဝါး ပေးဂေးခိုင်; တူဂ်းကောင်း;ခွဲ;ပီဆင်  
ဩ,ကုပုံလိုင်းလင်းလိုင် မဆင်းမီးလုံကဆင်ခွဲ;လံး  
ဂါဆင်တောင်းဂိုတ်; ကဆင်လီကဆင်ငါမ်းကော့;။ ဝါး  
၂ ဆင်,ဆေဆေခေ့။ ပီဆင်ဂွမ်းသီတ်;လျှ,ကော့;။ ပိုဝ်း  
ဆေခေ့လု; ဩ,ကုပုံလိုင်းလင်းလိုင် တန်းလံး;ပီဆင်  
ဂေးကဆင်ဂင်းလွတ်;တင်း တီးကဆင်တိုင်,ကပျိုတ်;  
ဂေးကဆင်မီးမေးဂေးလိုင်။ ဂေးကဆင်မီးသမ်,မာ,သတီ  
ဂေးကဆင်ပွဲကိုင်,သရေ့။ ဂေးကဆင်ဂမ်ဂျိုင်ကဆင်  
သိုင်,ထုဂ်,။ ဂေးကဆင်မေးဂိုတ်;ဝါတ်;ခိတ်,။ ဂေး  
ကဆင်မေးသင်,သွခေ့သင်းမာ၊ ဆေခေ့ကော့;။
- ၃ တန်းကမ်,လံး;ပီဆင် ဂေးကဆင်မေးမင်းလင်း; ဂေး  
ကဆင်မေးပေးယီဆေ့ပိုဆင်း;။ ဂေးကဆင်လောင်းထိုင်  
လောင်းခိတ်;ပိုဆင်း;။ ဂေးကဆင်လုံလင်းလုံလွဲ;ငိုဆင်း;။
- ၄ တန်းလံး;ပီဆင်ဂေးကဆင် လုံဆေခေ့သိမ်,ကုဆင်း;ကွဆင်,  
ဂေးကဆင်ကုပုံထိုင်;ဂိုဆင်း;ယေးတူဝ်လင်းဂပ်, လီလီ  
ငါမ်းငါမ်းလေး; ကပ်တင်းသမ်,မာ,သတီ သင်,သွဆင်  
၅ ပဆင်လုဂ်;လောင်းဆေခေ့ကော့;။ ပေးမဆင်းယင်းကမ်,  
မေးကုပုံထိုင်;ဂိုဆင်း;တူဝ်လင်းဂပ်,လိုင် မဆင်းတန်း  
ဂိုတ်;ဂိုဝ် ပုံလုပုံတူလင်း လိုင်းလင်း;ဩ,ပီဆင်လင်း  
၆ လံး;။ ဩ,ကုပုံလိုင်းလင်းဆေခေ့ တန်းကမ်,လံး;ပီဆင်  
ဂုဆင်းယုမ်,မာတ်;မိုး,မိုး, ကဆင်လင်,လျှခပ်;မားဆင်း  
ဟေ့,သျှ,ဆေခေ့။ ပေးကမ်,ဆေခေ့ မဆင်းတန်းလောင်း  
မီးလုံမာ,ခေ့ပီဆင်သုင်မားလေး; ဂ္ဂုတ်;ထိုင်တောင်းတူဂ်း  
၇ သုမ်း ခွင်းလျှ,တဆင်,မား,ခေတ်;ကော့;။ မဆင်းတန်း  
လံး;ပီဆင် ဂေးကဆင်မီးသရေ့,ဂေးခွဲ;ဂုဆင်း;ဟေ့,ဆွဂ်;  
တင်းလံး;လေး; ဂင်းလွတ်;တင်းတောင်းကဆင်သေ  
သွမ်းတိုင်,ကပျိုတ်; ကဆင်ပီဆင်တူင်,ဂိုဝ် လျှ,တဆင်,  
မား,ခေတ်; ဆေခေ့ကော့;။

**ဂုဆင်းထွဂ်;ဩ,ကုပုံလိုင်းလင်း**

- ၈ မိုဆင်ဆင်,ဆေခေ့။ ဂုဆင်းထွဂ်;ဩ,ကုပုံလိုင်းလင်း;  
လမ်း;။ တန်းကမ်,လံး;ပီဆင် ဂေးကဆင်ကပ်လီဆေ့သွင်  
ငါမ်းလေး;လတ်;ဂွမ်း;။ ဂေးကဆင်မင်းလင်း;။ ဂေး  
ကဆင်လုံလင်းလုံလွဲ;လီးပွား ကဆင်ကမ်,မုတ်;သုံ  
၉ ဆေခေ့လေး;။ တန်းလံး;ပီဆင်ဂေးကဆင်ဆေခေ့,ဆေခေ့။ မီး

- လုံကဆင်ဂ္ဂုလင်းတူဝ်လင်းဂပ်, ကဆင်မုတ်;သုံဆေခေ့  
ဆေး; ပီဆင်ဂေးကဆင်လင်းလွဲ;လွင်း;တောင်းကဆင်လိုဂ်  
ကဆင်လမ်, တောင်းကဆင်ယုမ်,မာတ်;ဆေခေ့ကော့;။
- ၁၀ ဂွဲ;ဆင်လံး;ခါမ်, တောင်းကဆင်လီတ်;ထမ်ကွဆင်တောင်း  
လူးခွဆင်,တျှ။ ပေးဆင်ဂင်းလွတ်;တင်း တီးကဆင်  
တိုင်,ကပျိုတ်;လိုင် ဂွဲ;ဆင်ဂိုတ်;ဂုဆင်းထွဂ်;ဩ,ကုပုံ  
၁၁ လိုင်းလင်းတျှ။ မိုဆင်ဆင်,ဆေခေ့ မေးဆင်ဂေး; တန်း  
ကမ်,လံး;ပီဆင် ဂေးကဆင်လောင်းချေးဂိုဆင်းဂိုဆင်  
ပိုဆင်း;။ တန်းလံး;ပီဆင်ဂေးကဆင်ဆေခေ့,ဆေခေ့။ ဂေးကဆင်  
မီးသမ်,မာ,သတီ။ ဂေးကဆင်မီးသီတ်;လျှ, ခွင်းလွင်း;  
၁၂ တောင်းဂုးလိုင်ဂုးပိုင်ဆေခေ့ကော့;။ ဂုဆင်းထွဂ်;ဩ,  
ကုပုံလိုင်းလင်း တန်းလံး;ပီဆင်ဟေ့ကဆင်မီးမေးဂေး  
လီဝ်ဂုလင်းလေး; ပီဆင်ဂေးကဆင်လောင်းကုပုံထိုင်;လုဂ်;  
လောင်းဂုဆင်းဂိုဆင်းဂုဆင်းယေးတူဝ်လင်းဂပ်, လီလီ  
၁၃ ငါမ်းငါမ်းဆေခေ့ကော့;။ လွင်း;မဆင်းလမ်း ဆင်လိုင်း  
ကဆင်ပွင်ဂိုတ်;ကမူ, တင်းကဆင်ထွဂ်;ဩ,ကုပုံလိုင်း  
လင်း;လီလီငါမ်းငါမ်းဆေခေ့ လံး;လိုင်းလံး;သီင်ကဆင်  
လီကဆင်ငါမ်း ကိတ်,တင်း တောင်းယုမ်,မာတ်;ကဆင်  
လံး;တမ်းလုံဆင်း လင်း;ယေး,သုဆေခေ့ ဆေခေ့ပုဆင်း;  
တူဝ်လင်းဂပ်,ကော့;။
- ၁၄ ပီဂ်သမ် ဂပ်မီးတောင်းကဆင်မုင်မွင်; ဂွဲ;လံး;မားလူးတီး;  
၁၅ မိုးဆင်ဆင်ဟေ့;ဟေ့;သေဂေး; ပေးဂပ်ဂိုတ်;သင်းယူ,  
ဂိုင်ခေ့,လေး; ဆေခေ့မားလိုင် ဂပ်တီမိုးလိုင်ဆင်,  
ဆေခေ့ခွဲ,တီးမိုး; ဂွဲ;လံး;ဂုလွင်း;ကဆင် မိုးတန်းလံး;  
သောင်းဂိုတ်;ဂမ်ဂျိုင် ခွဲ;ဂိုဆင်း;ဩ,ပီဆင်လင်း လိုင်  
ဆင်,ဂိုဝ်ဆေခေ့ကော့;။ ဂိုဆင်းလင်းဆေခေ့လမ်း ပီဆင်  
လိုင်းလင်း;ဩ,ပီဆင်လင်း ကဆင်ကသိုင်;လိပ်;ယူ,  
ဆေခေ့ကော့;။ လိုင်းလင်းဆေခေ့လမ်း ပီဆင်သပ် တီး  
ကဆင်သမ်,မာ,ဩ,ကုပုံလု,ဆေခေ့ကော့;။ ငင်းဂျိုင်;  
တီးကဆင်သမ်,မာ,ဩ,ကုပုံ,ယူ,ဆေခေ့ကေး; ပီဆင်  
၁၆ ကေး;။ လွင်း;တောင်းကဆင်လိုဂ်ကဆင်လမ်, တောင်း  
ကဆင်ဂိုတ်;ဝါတ်;ဂုဂ်;ဂွံ, ဂမ်ဂျိုင်သိုင်;ဂိုတ်;ဆေခေ့  
ပီဆင်လွင်း;တောင်းကဆင်ယု,ခေ့,လူင်လိုင် ဝါး;ဆေ  
တီးကဆင်တန်းတွပ်,တန်းထိုင်ကမ်,မီး;။ မဆင်းလင်း  
လံး;ခါမ်,တောင်းကဆင်ပေး,မား ခွင်းတူဝ်ဆင်းယပ်;။  
ဂွဲ;တောင်းကဆင်သိုင်းတေး,မဆင်းလင်း;ထိုင်,သျှ, ဂွပ်;  
ပိုင်းဝိလိုဂ်,မုတ်;လိုင်,လင်း;ဆေခေ့ယပ်;။ လံး;ခါမ်,  
တောင်းကဆင်ဂေး;လတ်; ဂေး;ခွဲ;ဂုဆင်းတိုင်,လိုဝ်  
တိုင်,ခိုင်းတင်းလံး;ယပ်;။ လံး;ခါမ်,တောင်းကဆင်ဂုဆင်း  
လေး;ဂီ,တင်းလံး; ယုမ်,မာတ်;ယပ်;။ လံး;ခါမ်,တောင်း  
ကဆင်ကပ်ခိုဆင်း;ဂျှ,ဂေး;ခေ့ဝ် လုလု;ဂဆင်တင်း;မူဆင်  
ဂုင်,သရေ့,ယပ်;။

၄

**တၢင်းသင်,သွခိကခိဗိတ်းပိုင်;**

- ၁ ဝိလိုလ်,မူတ်းလၢင်,လဝ်; ပခိင်ပုံယျု,တိတ်းလိင်းလိင်း; ဧလ;တုးလမ်း၊ ခိတ်းခိင်,ဂျု,လျုဂမ်းလိုခိတ်းပုခိတ်း ဂုခိတ်း ဂမ်းဖွင်; တၢင်းပိတ်းပုံတၢင်းယုမ်,မၢတ်းသေဧလ; ဂိတ်းပိုင်;ခွခိဝိလိုလ်, ကခိင်လၢင်ပိတ်းတၢင်းလိခိင်၊ ကျေးတု,တၢ်ကခိင်လၢင်းသိင်,ဂခိင်တၢင်းဗိတ်း၊ ဂွၢမ်းမူသျု,ကခိင်လၢင်းထိမ်,လၢင်းမိပ်း ကခိင်ကပ်တၢင်း
- ၂ လိတ်းမိတ်းလမ်းသွ,ဂျုဝိတ်းခိတ်းခိတ်းကျေး။ ခပ်တၢင်းပိုင်;လၢင်းယုမ်;ဧလ;တုး- ကခိင်,လိတ်းဂိတ်းတၢင်းကခိင် သွင်,မင်,ဂလျု, ကခိင်,လိတ်းဂိတ်းတၢင်းကခိင် ကခိင် ဖြူးပိတ်းလဝ်;ဗၢခိင်,သၢင်းဂိတ်းပိတ်းပိုင် ကခိင်ဂုခိတ်း ယုမ်,မၢတ်းခပ် မိတ်းလွတ်းကခိင်တၢင်း,ကျေးလုးလဝ်;သေ
- ၃ ဧလ;ဂိတ်းခိတ်းကျေး။ ဂျု;ကခိင် ဖြူးပိတ်းလဝ်; ဗၢခိင်,သၢင်းဂိတ်းပိတ်းပိုင် တၢင်းသိင်;တၢင်းလူင်ခခိတ်း ပိတ်းကခိင်လိကျေး။ ပေးမိတ်းတၢင်းလွတ်းကခိင်တၢင်း, ကျေးလုးလဝ်;သေဧလ;ဂိတ်းခိတ်း ကခိင်,ထုတ်,လိဝေ;
- ၄ လိတ်းသေမိတ်း။ လွင်;မခိတ်းလမ်း ဂျု;မိတ်းတၢင်းသိင်; တၢင်းမူတ်း ပိတ်းကခိင်မူတ်းလၢင်း, ဂွၢမ်းပိုင်;ခုတ်းဂ ပၢတ်းတြးဖြူးပိတ်းလဝ်; ကိတ်း,တၢင်း တၢင်းကခိင် သူးတွင်းခခိတ်းကျေး။

**တၢင်းလိတ်းမိတ်းလုတ်းတု,ကသၢင်း ကခိင်မူတ်းသွ**

- ၆ ပေးမိတ်း မွတ်း,လၢတ်းဂွၢမ်းလိတ်းခိတ်း,ခိတ်း တိတ်းပိတ်းခိတ်း တၢင်းလၢ်လိတ်း မိတ်းတၢင်းပိတ်းထိမ်,မၢ်တြး,ကခိင်လိတ်း လဝ်;ယေ,သုခဂိတ်း ဧလ; လိတ်းခိတ်း,တၢင်းကခိင် လိတ်းလွတ်း လုတ်းဂွၢမ်းတၢင်းကခိင်ယုမ်,မၢတ်း ကိတ်း, တၢင်း ဂွၢမ်းသမ်,မၢ်,ကျေးတု,တု, ကခိင်တူင်လဝ်;
- ၇ ဂပ်,လဝ်;လွမ်းယု,ခခိတ်းကျေး။ဝေ;ပိတ်းဂွၢမ်းတခိင်, တု,ဂျု, ကခိင်ကခိင်,ခပ်;ပုးခိတ်းတြး။ ကိတ်း,တၢင်း ဂွၢမ်းကခိင်ခမ;ယိင်းထဝ်;လၢင်းကုပ်,ခခိတ်း သေ
- ၈ ဧလ; ဗိတ်းကျုတ်းခိတ်းဝၢတ်း;ဖြူးတု။ တၢင်းဗိတ်း ကျုတ်းတူင်ဂျု,ယု,ခခိတ်း လၢင်းပခိင်ကကျုတ်းတူင်ဂျု, ယု,ယု,ဧလ; တၢင်းကခိင်ဗိတ်းကျုတ်း ခိတ်းဝၢတ်း;ဖြူး လမ်း ပခိင်ကကျုတ်းခိတ်းလွင်;တၢင်းဂျု;လိတ်းဂျု;မိတ်း ဧလ; ယိပ်းဂမ်ပုံဂတိတ်းကခိင်လၢင်းသိင်,ဂခိင်တၢင်း
- ၉ လၢတ်းခိတ်း လၢတ်းခိတ်း ခခိတ်းကျေး။ ဂွၢမ်းကခိင် တု;လိတ်းခိတ်း,ခိတ်းခခိတ်း ပိတ်းဂွၢမ်းသိတ်း;လု, ဂွၢမ်း ကခိင်ထုတ်,လိတ်းပိုင်;တၢင်းသိင်;သိင်;ကျေး။
- ၁၀ ဂွၢမ်းဂျု;ခိတ်းဧလ; ဂွၢမ်းပိုင်;ဂိတ်းကမူ လွင်;တၢင်းကခိင် ယုပ်,ဗိတ်း,ခေ,လူင်လၢင် ဂွၢမ်းပိုင်;ကခိင် ဂွၢမ်းကိတ်း

ပိုင်;ဖြူးပိတ်းလဝ်; ကခိင်ကသၢင်းလိတ်းယု,ဧလ; ပိတ်းလဝ်;ကခိင် ဧဂ,ခွတ်း;ကပ်ဂုခိတ်းတၢင်းသိင်;တၢင်း လူင် ကခိင်,ဂျု ပိတ်းလဝ်;ကခိင်ယိတ်းခိတ်းခေ,ခွတ်း; ကပ် ခပ်လိတ်းကခိင်ယုမ်,မၢတ်း;ခခိတ်းကျေး။ တၢင်း ကခိင်သေသွမ်းကျေး ဂွၢမ်းလိတ်းခခိတ်းကျေး။

**တြး,ကုတ်းလိတ်းလဝ်; ပိတ်းပိုင်,သၢင်းသေ,ကခိင်လိ**

- ၁၁ ကပ်လွင်;တၢင်းလိတ်းခိတ်း ဝိတ်းလၢင်းယု;ဧလ; သင်,
- ၁၂ သွခိင်သုင်းမၢ်ပခိင်တု။ ယု,ပေဂျု;ဖုတ်းလွတ်း ဂိတ်း ကခိင်,ပေးခခိတ်း,ဂိတ်း တိတ်းလွင်;တၢင်းကခိင်ကသၢင်း မိတ်းယင်းခခိတ်း,ယင်းဂမ်ယု,ခခိတ်း။ ဧခေပျုပိုင်,သၢင်း သေ, ခိတ်းတၢင်းကခိင်လၢတ်းဂွၢမ်း။ ခိတ်းတၢင်းကခိင် သၢင်းဂိတ်းဂမ်ကျုတ်း။ ခိတ်းတၢင်းကခိင်ဂုတ်းပိုင်;ခိတ်း။ ခိတ်း တၢင်းကခိင်ယုမ်,မၢတ်း။ ခိတ်းတၢင်းကခိင်ခပ်လၢင်, ခခိတ်း တိတ်းခပ်လိတ်းကခိင်ယုမ်,မၢတ်း;လိတ်းခခိတ်းတု။
- ၁၃ တေ,ထိုင်ဂုတ်း; လုတ်း;ကခိင်ဂပ်ကမ်,ပိတ်း,မၢ်;ခခိတ်း လိတ်း ခတ်းလွတ်းဧလ; ဂိတ်းတၢင်းကခိင်ဗိတ်းကျုတ်း လိတ်း။ တၢင်းကခိင်တိတ်းယုင်းပခိင်ဂိတ်း။ တၢင်းကခိင်
- ၁၄ သင်,သွခိင်သုင်းမၢ် ခခိတ်းတု။ ယု,ပေလိတ်း သုကျေး လုး ကခိင်မိတ်းခိတ်း မိတ်းကခိင်ကပ်;ပခိင်တိတ်း; ခိတ်း တၢင်းကခိင်မိတ်းလိတ်းခခိတ်း,ပျု,တိတ်း;လဝ်; ကိတ်း,တၢင်း တၢင်းကခိင်တြး,ကုတ်းလိတ်းလဝ်;တၢင်းလိတ်း ကပ်မိတ်း တၢင်း,ဂျု;ခိတ်းမိတ်းဧလ; ပခိင်မင်,ဂလျု,ခိတ်းမိတ်းခခိတ်း။
- ၁၅ မိတ်းလွတ်းလိတ်းလွတ်း ခိတ်းလွင်;တၢင်းလိတ်းခိတ်းဧလ; ကပ်ဂိတ်းခတ်းလွတ်းဂိတ်း ဂျု;တၢင်းကခိင်မိတ်းတိတ်းတွမ်း မၢ်;ခခိတ်း လိတ်းထၢင်း,သု;ဂျု;တိတ်းဂုခိတ်းတၢင်းသိင်;
- ၁၆ တၢင်းလူင်တု။ ဂိတ်းသတိတ်း;တူင်လဝ်;ဂပ်, ကိတ်း, တၢင်း လွင်;တၢင်းကခိင်တူင်လဝ်;ဂပ်,သင်,သွခိင် သုင်းမၢ်;လိတ်းခခိတ်းသေဧလ; ဧတ,ယု,မခိတ်း;မခိတ်း ခိတ်း,ခိတ်း,တု။ ပေးဂိတ်းလိတ်းခခိတ်း,ခခိတ်းလိတ်း တၢင်း ပိတ်းတၢင်းကခိင်ခေ,ခွတ်း;ကပ်တူင်လဝ်;ဂပ်, ကိတ်း, တၢင်း ခပ်လိတ်းကခိင်လိတ်းထွမ်,လိတ်းခိတ်းဂွၢမ်းမိတ်းလိတ်း ခခိတ်းကျေး။

၅

**တု,ဂုခိင်,ပုခိတ်း;ဖုတ်း;တြး,ကုတ်းလိတ်းလဝ်;**

- ၁ ယု,ပေလၢတ်း;ဂွၢမ်း ကျုတ်းထၢမ်း တေ, ကျေးကခိင် ကသၢင်းယု,ခခိတ်း။ သိတ်း;သမ်,မခိတ်း;မိတ်းခခိတ်း, ပေး
- ၂ တု။ မၢတ်း;ဂုခိတ်းလိတ်းကွခိင်,တၢင်းလိတ်း မိတ်းလိတ်း ခခိတ်း,ခခိတ်းလိတ်းဧလ; မၢတ်း;ခမ;ယိင်းကခိင်ကသၢင်း; ယု,ခခိတ်းတၢင်းလိတ်း လိတ်းခခိတ်း,ခမ;တု။ မိတ်းလွတ်းကခိင်

မူတီးလောင်၊သေယဉ် မာတ်းဂုဏ်းယိင်းကွခေ်၊တင်း  
 ၃ လံာ် လိုဝ်ခေ်၊ခေ်ဒ်ယိင်းတၢ။ လွံးထီမ်ဂိုတ်းလီဝ်  
 ဂိုတ်းလူ ဗုဒ္ဓယိင်းကခေ်ပီခေ်မုဂ်းမုဂ်းမံး၊ ကခေ်  
 ၄ လီတ်းလိုဝ်းခေ်တၢ။ ပေးပီခေ်မုဂ်းမုဂ်းမံး၊  
 ကခေ်မီးလုဂ်းမီးလၢခေ်လိုဝ် ဂိုတ်းလုဂ်းလၢခေ်လိုဝ်း  
 ခေ် သွခေ်ကပ်မာတ်းတွင်း လွင်းတၢတ်းတြးတၢတ်း  
 ခေ်ဂိုတ်းတူဝ်လဝ်းဂပ်၊သေခေ်၊ တွပ်၊တီခေ်ပခေ်  
 ဂျေးလူး တီးပေးခေ်ပု၊ခေ်ခေ်ခေ်တၢ။ လွင်း  
 တၢင်းခေ် ပီခေ်လွင်းတၢင်းကခေ်ထုဂ်၊လှိုတြးပီခေ်  
 ၅ လဝ်းကော့။ ဗုဒ္ဓယိင်း ကခေ်ပီခေ်မုဂ်းမုဂ်းမံး၊  
 လီတ်းလီတ်းခေ်၊ဂိုတ်းဝံဂေ်လီဝ်ဂုလ်းခေ် လၢင်း  
 ကီဝ်ပိုင်းတြးပီခေ်လဝ်းသေခေ်၊ ခေ်၊ယု၊ခေ်တၢင်း  
 ကခေ်ဂိုတ်းသွင်းတွင်းပထခေ်၊ ဂုးဝခေ်ဂုးခေ်ကော့။  
 ၆ ဂေ်ကခေ်မုဂ်းမုဂ်းမံး၊ ဝေ်းလိမ်၊ဂျ၊မဂုင်၊ခေ်  
 လဝ်း၊ မီးကသၢဂ်းယု၊သေဂေ်ပီခေ်ကခေ်တၢ်ကော့။  
 ၇ ဝံပိုင်းလၢပံးလိုဝ်ခေ်၊ခေ်ခေ်၊ ဂိုတ်းခေ်လံးဂၢင်းလွတ်း  
 ၈ တင်း တၢင်းကခေ်တၢင်း၊ကပျီတ်းတၢ။ ဂေ်ကခေ်  
 ကခေ်၊လုးကခေ်၊တူလ်း ပီခေ်ဒ်တူဝ်လဝ်းဂပ်၊ဂုလ်း  
 ကခေ်၊ဂျေ် ကခေ်၊လုးကခေ်၊တူလ်း ဂုးခေ်ဂိုတ်းဂုးခေ်  
 ဝေ်းတူဝ်လဝ်းဂပ်၊လိုဝ်းခေ် ပီခေ်ဂေ်ကခေ်ထီဝ်  
 ပီတ်းတြးတၢင်းယုမ်၊မာတ်းခေ်၊ ယိင်းခေ်ယုတ်  
 ယွမ်းခေ်၊သေ ဂေ်ကခေ်ကခေ်၊ယုမ်၊မာတ်းခေ်  
 ၉ ကော့။ ခေ်မုဂ်းမုဂ်းမံး၊ ကခေ်ကသၢဂ်းလံးဂုဂ်းသိပ်း  
 ပီယဝ်ခေ်၊ ပီခေ်ဂေ်ကခေ်ယၢမ်းမီးဗုဒ္ဓဂေ်လီဝ်  
 ၁၀ ဂုလ်းခေ်၊ ပီခေ်ဂေ်ကခေ်မီးသဂေ်၊ဂမ်ဂျၢင်းတၢင်း  
 ဂမ်တၢင်းဂျၢင်းကခေ်လီကခေ်ငါမ်း၊ ပီခေ်ဂေ်ကခေ်  
 ယၢမ်းလုမ်းလုးလုဂ်းကွခေ်၊ မေဂိုတ်းတၢတ်းခေ်၊  
 မေဂုတ်းတီခေ်ဂုခေ်မူတ်းလၢင်း၊တင်းလံာ်၊ မေဂိုတ်း  
 လီဝ်ဂိုတ်းလူခေ်လိုဝ်းကခေ်ယၢမ်းဗၢခေ်၊ မေဂုတ်း  
 လှိုဂိုတ်းလွင်းတၢင်းကခေ်လီကခေ်ငါမ်း ဂျေ်မီးဂုး  
 လိုဝ်ဂုးပိုင်းခေ်၊ ပခေ်ကခေ် ဂိုတ်းမခေ်လံးခေ်ပုးခေ်  
 ၁၁ လရၢင်းခေ်မုဂ်းမုဂ်းမံးတၢ။ ခေ်မုဂ်းမုဂ်းမံးကခေ်  
 ကသၢဂ်းယင်းလီဝ်ယင်းခေ်၊ခေ် ယု၊ပေဂိုတ်းခေ်  
 ပုးခေ်လရၢင်း။ လွင်းမခေ်လဝ်း မိုဝ်းကခေ်ခေ်ကခေ်၊  
 ယိုခေ်လံးခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ် တၢင်း  
 ကခေ်ခေ်သၢဂ်းဂၢပ်တီး လဝ်းခေ်လိုဝ် ခေ် တၢင်း  
 ၁၂ ယုတ်ယွမ်းဂျ၊ကော့။ ခေ်တၢင်းဂုတ်းထိုင်တၢင်း  
 ကခေ်ထုဂ်၊ကပျီတ်း ဂွပ်ပိုင်းယုသီတ်းလု၊ကခေ်မီး  
 ၁၃ ဝံမိုဝ်းကွခေ်တၢင်းခေ်ခေ်ကော့။ လိုဝ်သေခေ်ကခေ်၊  
 ဂျေ် မခေ်မေဂေ်၊ဂျ၊ဂိုတ်းခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်  
 ခေ်၊ လၢင်းခေ်လၢင်းကခေ်ခေ်ကော့။ ခေ်ခေ်ခေ်  
 ဂုလ်းကခေ်၊ဂျေ် လၢင်းပီခေ်ဂေ်ကခေ်သုပ်ခေ်ခေ်  
 ခေ်ခေ်၊ လၢတ်းလွင်းတၢင်းကခေ်မခေ်ကခေ်၊ထုဂ်၊  
 လီလၢတ်းခေ်ခေ်လု၊ လေးခေ်ခေ်လွင်းတၢင်း

ကခေ်ကခေ်၊လၢပံးသီဝ်၊တူဝ်လဝ်းဂပ်၊ခေ်ခေ်ကော့။  
 ၁၄ ပိုင်းခေ်ခေ်၊ ဂပ်မီးကလုဝ်၊ခွံးဂိုတ်း ခေ်မုဂ်းမုဂ်းမံး  
 ကခေ်ကသၢဂ်းယင်းလီဝ်ယင်းခေ်၊ခေ် ခိုခေ်  
 ခေ်၊ခေ်ဂိုတ်းလီဝ်လုဂ်းလီဝ်လၢင်း လုးတူလ်းခေ်  
 ဂိုတ်းခေ်၊ ယင်းကခေ်၊ပခေ်ကခေ်ဂျၢင်းဂျၢင်း၊လု၊  
 ၁၅ သေသွမ်းခေ်ခေ်ကော့။ လွင်းမခေ်လဝ်း တေးလီဝ်  
 ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ် ဝိုင်းတၢင်းဂျ၊ခေ်လု၊လု  
 ၁၆ တၢခေ်၊မု၊ခေ်တၢင်း ဂျ၊ယဝ်။ ခေ်၊ဂိုတ်း လိုဝ်းလဝ်း  
 တၢင်းလံးဂိုတ်းလီဝ်ဂိုတ်းလူ ခေ်လိုဝ်းကခေ်ပီခေ်  
 မုဂ်းမုဂ်းမံး၊ ကခေ်မီးတၢင်းလုဝ်၊ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်  
 ပေးဗုဒ္ဓယိင်းဂေ်ကခေ်ယုမ်၊မာတ်းခေ် မီးခေ်မုဂ်း  
 ခေ်မုဂ်းမံးခေ်ဂိုတ်းမခေ်ခေ်ခေ် ဂိုတ်းမခေ်  
 ၁၇ လူခေ်တၢ။ မာတ်းဂုဏ်းကပျီတ်းလဝ်း ကခေ်ကပျီတ်း  
 လီဝ်ငါမ်းငါမ်းလိုဝ်းခေ် ပီခေ်ဂေ်ကခေ်ထုဂ်၊ခေ်၊  
 ကပ်ဂုင်၊သဂေ် သွင်ပခေ်ခေ်၊ ခေ်လိုဝ်းကခေ်ခေ်  
 လှိုဂေ်လၢတ်းတြး၊ ခေ်ခေ်ခေ်သွင်သွင်ခေ်  
 ခေ်၊ ပီခေ်ခေ်လိုဝ်းကခေ် ယိင်းခေ်ထုဂ်၊ခေ်၊ကပ်  
 ၁၈ ဂုင်၊သဂေ်၊ကော့။ လွင်းမခေ်လဝ်း ဂျ၊မီးလိမ်၊မု  
 ခေ်ခေ်ခေ်၊ ကခေ်၊လံးမတ်းသုပ်ဂုဝ်း ကခေ်ယိပ်၊ခေ်  
 ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်၊ ဝုးခေ်၊ခေ်ဝံကော့။ ကခေ်မု  
 ထီဝ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်၊ ဂေ်ကခေ်သၢဂ်းဂိုတ်း  
 ခေ်ခေ် ထုဂ်၊ခေ်၊ကပ်ဂျေ်မခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်၊ ဝုး  
 ခေ်၊ခေ် ကော့။  
 ၁၉ ပေးကခေ်၊မီးဂုခေ်ခေ်၊သၢဂ်းသေ၊ သွင်ဂေ်သၢမံ  
 ဂေ်လိုဝ် ယု၊ပေထွမ်၊ကပ်ဂျၢမ်းကခေ်တၢင်း၊ကပျီတ်း  
 ၂၀ ဂျေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်  
 မု ခေ်လိုဝ်းကခေ်ဂိုတ်းကပျီတ်းခေ် ဂျေ်တီးဗေ်၊  
 ၂၁ ခေ်ဂုခေ်ကေ်၊ လံးဂုဝ်လံးခေ်တၢ။ ခေ်၊ဂိုတ်း  
 တၢင်းပိုင်းလၢပံးလိုဝ်းခေ်ခေ်၊ ကခေ်၊တူလ်းခေ်  
 ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်  
 ၂၂ လိုဝ် ဂပ်ပခေ်သီတ်းလု၊တီးမု ဂျေ်တီးဗေ်၊ခေ်  
 ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်  
 ၂၃ ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်  
 လု၊ပေခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်  
 ၂၄ ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်  
 ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်  
 ၂၅ တူလုဂ်းဂုခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်  
 ကခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်  
 ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်ခေ်

၂၅ လီ၊ယာင်၊ကပျီတံးကွခင်တၢင်းခေခင်ကျေး။ တူလ  
 ရှိုင်းဂူခင်းဂမ်းဖွင်းလမ်း ထာင်၊သးပေး၊မးဖေ၊  
 လင်ကျေး။ မိုခင်လိုဝ်ခင်၊ခေခင် သူလရှိုင်းဂူခင်း  
 ဂမ်းဖွင်း ထာင်၊သးဝံထးကွခင်တၢင်းကျေး။ သူ  
 လရှိုင်းကခင်ကမ်၊ပံ၊ထာင်၊သးခေခင်ကျေး ကမ်၊  
 သိုင်၊ကမ်၊မိပ်ဝံလံး။

**၆**

- ၁ ခင်၊ရှိုဝ် ခေး၊မုလှိုင်းသီင်ဖြေးပီခင်လဝ်း ကိတ်၊  
 တင်း တြးလဝ်း တၢင်းဂၢင်းလွတ်းတင်းတၢင်းကခင်  
 သေသွမ်းလိုင် ရှးခးကခင်ခါမ်၊တၢင်းလှိုတၢင်းသွံ  
 ဂးမီးခေခင် မၢတ်းလဝ်းခပ်ပီခင်ကျေးကခင်ထိုင်းခါမ်၊  
 ရှပ်၊သေ၊ရှပ်ယမ်ခေး၊လှိုင်လၢင်ခေခင်တူ။
- ၂ ပေးလဝ်းခပ် ပီခင်ကျေးကခင်ယုမ်၊မၢတ်းလိုင် ယု၊  
 ပေရှိုခပ်လိုင်းကခင်ပီခင်ခးခေခင်မီးလှိုဝး။ ပီခင်  
 ပီးခွင့်ဂခင် ဝးခေခင်လး၊ ရှိုတ်းကမ်၊ပေးခေခင်၊ရှိုဝ်  
 ဂးခိုဝ်လဝ်းခပ်ခေခင်။ ရှးခပ် ယီင်ခေခင်ခါမ်၊တၢင်း  
 ကခင်လှိုသွံတူ။ လွင်းမခင်းလမ်း ကျေးကခင်လံး  
 ခါမ်၊ကပ်ကျေးလမ်းခေခင် ပီခင်ကျေးကခင်ယုမ်၊မၢတ်း  
 ကျေးကခင်ထုတ်၊လီဂှိုလီပီင်းကျေး။ သင်၊သွခင်သုင်း  
 မုပခင်လိုဝ်ခင်၊ခေခင်လး တိုင်းယုင်းခပ်တူ။

**ဝံသတို**

**တၢင်းသင်၊သွခင်ကခင်ကမ်၊လီတ်းကမ်၊မၢခင်၊**

- ၃ ကျေးကခင်သင်၊သွခင်ပခင်ကျေးဝး၊တူ၊ ကခင်ပီခင်၊  
 ကခင်ပိုင်း၊ ကျေးကခင်ကမ်၊ရှပ်တုင်းကပ်ခွါမ်းလဝ်း  
 ရှပ်း လဝ်းယေ၊သုခရိလှို ကခင်ခါပ်လၢင်၊ ကမ်၊  
 ကပ်ကျေးဝး၊တူ၊ ကခင်မိခင်းခေခင်၊တၢင်းကခင်
- ၄ မူခင်းပျေး၊ခင်းဝါတ်းဖြေးခေခင်လမ်း ပီခင်ကျေးကခင်  
 မး၊ခေးလှိုသုင် ကျေးကခင်ကမ်၊ရှပ်ဂးသင်လးလး။  
 ကျေးကခင်လှိုမပ်မၢင်း၊ ရှပ်းပိုင်းမခင်းမေးတိုင်း၊ပၢင်၊  
 လွင်းပုဂ်သု၊တီးတွင်းတီးထၢမ်လး၊ တွပ်၊ထိုင်
- ၅ ခေခင်ရှိုလှိုကျေး။ ပေးရှိုတ်းတၢင်းကခင်သီ၊ဒေ  
 ရှေးတူ၊ တၢင်းကခင်ဖိတ်းဂခင်၊ တၢင်းကခင်ယု  
 သရေ၊ဂခင်၊ တၢင်းကခင်ရှပ်၊ပွင်ကခင်ကမ်၊ခေး၊  
 လှိုင်၊ တၢင်းကခင်ရှပ်လှိုတူ၊ခေခင်လး၊ ကမ်၊မီး  
 သမ်၊မု၊တြး။ တိုင်း၊ပၢင်၊လံလံကမ်၊ပွင်၊လွင်းဂး  
 သင်ကျေး။ ခပ်ထာင်၊ဝး၊ တၢင်းကခင်မူခင်းပျေး၊  
 ခင်းဝါတ်းတြးခေခင် ပီခင်လီးပျေးရှိုလှိုကျေး။
- ၆ ပေးမီးလှိုကခင်ကမ်၊လှိုခင်းဝါတ်းဖြေးလိုင် ပီခင်က  
 ရှပ်းလီးပျေးကခင်လှို၊ခေး၊လှိုင်လၢင်ကျေး။ လွင်း  
 မခင်းလမ်း ရှပ်းကမ်၊ပေးဂးသင်မးခင်းပေးဂးခေခင်။  
 မိုဝ်းကခင်ကွတ်၊ခေး၊ခေခင်ကျေး ကမ်၊ကပ်ဂးသင်

- ၈ ကွတ်၊ခေး၊လံး။ ရှပ်းရှိုခင်းခေခင်လး၊ ပေးမီးတၢင်းဂိခင်  
 တၢင်းခင်းလိုင် မီးလှိုကခင်ကမ်၊လှိုခင်မိလှိုတူ။
- ၉ ခပ်လိုင်းကခင်မီးကလှိုင်၊ခွဲ၊မၢင်းခွဲ၊မီးခေခင် လၢင်း  
 တူင်းရှိုတ်းဂးခင်း တၢင်းကခင်ကပျီတ်းလှိုင်းခေး၊  
 လှိုင်းပံ၊ တၢင်းကခင်ခမ်ခင်းတူင်၊ရှိုဝ်တၢင်းကခင်လှို  
 လမ်းလှိုလှို ကခင်မိုဝ်းကခင်လှိုင်ခေခင်ခေခင်၊လိုင်း  
 ခေခင်ကျေး။ လွင်းတၢင်းလိုဝ်ခင်၊ခေခင်ခေခင် လၢင်း  
 ကပ်ဂူခင်းတၢင်းလံတူင်းလှိုခင်းခေခင် တၢင်းကခင်  
 ကမ်၊မီးကျေးလမ်း တၢင်းကခင်လှိုင်လိုင်းခေခင်ကျေး။
- ၁၀ လွင်းမခင်းလမ်း တၢင်းကခင်လှိုင်လမ်းလှိုလှိုခင်း  
 ခေခင် ပီခင်မူ၊လှိုင်ဂး၊ခင်းလွင်းတၢင်းကခင်  
 ကမ်၊လီကမ်၊ငါမ်းတင်းသီင်းတင်းလှိုင်ကျေး။ ရှိုခင်း  
 ဂမ်းဖွင်း ပိုင်းကခင်လှိုင်လမ်းလှိုလှိုခေခင်၊ခေခင်  
 ခေခင် ပိုင်းသီခင်းတၢင်းတြးတၢင်းယုမ်၊မၢတ်းခေခင်  
 ခေး၊သေယု ကပ်ဂူလှိုင်၊တခေး၊တၢင်းကခင်မံးလှို  
 ယာပ်၊လှိုခေခင်ခေး၊ခေခင် သီပ်၊တိုင်းတူင်လဝ်းဂပ်၊  
 ခေခင် ရှိုလှိုင်ရှိုပွင်၊ယုဝ်။

**တၢင်းတိုင်းတေးကခင်လီ  
 ခင်းတၢင်းယုမ်၊မၢတ်း**

- ၁၁ ပိုင်းခေခင်လး၊ မွဲး၊ ကခင်ပီခင်ရှိုခင်းဖြေးပီခင်လဝ်း  
 ခေခင်ရှိုလှို။ ဝေးပီတ်းကပျီတ်းလိုင်းခေခင်တူ။ လွမ်း  
 ရှိုခိုတ်းတၢင်းကခင်ဂမ်ရှပ်ကခင်သိုင်းတေး၊ တၢင်း  
 ကခင်မူခင်းပျေး၊ခင်းဝါတ်းဖြေး တၢင်းကခင်ယုမ်၊  
 မၢတ်း၊ တၢင်းကခင်ရှိုပီင်း၊ တၢင်းကခင်ယိုခင်းခါမ်၊  
 တၢင်းကခင်ခေခင်သီမ်၊ကူခင်းကွခင်၊ လိုင်းခေခင်တူ။
- ၁၂ ရှိုတ်းတၢင်းကခင်တိုင်းတေး ကခင်လီကခင်ငါမ်း  
 ကခင်လၢပ်းသီင်၊ဂခင်တင်း တၢင်းကခင်ယုမ်၊မၢတ်း  
 ခေခင်တူ။ ယိပ်းဂမ်ကပ် ထု၊ဝကျေးကခင်၊ ကခင်  
 မခင်းလဝ်းပခင် ခင်းလွင်းတၢင်းကခင်မခင်းလဝ်းရှိုဝ်  
 ကပ် မိုဝ်းကခင်ခင်းခါမ်၊သၢင်းသေဖေ၊ခေးရှိုခင်းခေခင်
- ၁၃ ခေး၊ခေခင်တူ။ ဂးတီးဖေ၊ခေးဖြေးပီခင်လဝ်း  
 ကခင်ရှိုဂးမီးတင်းသီင်းတင်းလှိုင်ကသၢင်းလိပ်း၊  
 ကိတ်၊တင်း ဂးတီးဖေ၊ခေး လဝ်းယေ၊သုခရိလှို  
 ကခင်ခါမ်၊သၢင်းသေ၊ ကခင်လီကခင်ငါမ်းဖေ၊ခေး
- ၁၄ ခုခင်ပွခင်၊တိပီလၢတ် ခေခင်၊ ဂပ်ပိုင်းလၢပ်းမွဲး ရှို  
 မွဲးလံးဂၢင်းလွတ်းတင်း တၢင်းကခင်ရှိုဝ်းကခင်ရှိုတ်း၊  
 ကိတ်၊တင်း တီးကခင်တၢင်းလံးတၢင်းကပျီတ်းခေခင်  
 ခေခင်၊ ပွခင်ပွလွမ်းပိုင်းလၢပ်းလဝ်း တေးထိုင်ရှိုတ်း  
 လဝ်းရှပ်း လဝ်းယေ၊သုခရိလှို တၢင်းပေး၊မး၊ လဝ်း  
 ကခင်ပီခင်လဝ်းသု၊လိပ်ပေးလိပ် ကခင်မီးမင်၊ဂလု၊  
 ခုခင်ကျေးခင်းခေခင်ခေခင်ကျေးခင်း ဂးမီးတင်းသီင်းတင်း  
 လှိုင်၊ လဝ်းခေခင်လဝ်းဂးမီးတင်းသီင်းတင်းလှိုင်၊  
 လဝ်းကခင်ဂၢင်းလွတ်းတင်းမး၊ရခေး ကခင်ယု၊ဂး

ခင်းကခင်လီင်း ကခင်ဗုးလုံကမ်,သုတ်ကမ်,လမ်  
လံး၊ ကခင်သူကမ်,တွခင်းကခင်ဗုးလုံကမ်,ဂခင်  
လံးခခခင်း၊ တဂ်းခပျးခင်းခိုင်,ဂျ,လျှိုဝ်းကခင်  
မခင်းလဝ်းဂ္ဂတ်းထိုင်ခခခင်းကျး။ ဂ်းမခင်းလဝ်းမီး  
မူခင်းသရေ,ကျ,ခရူဗေ,ထျ,ဝရျ, သေဂမ်းလူလ်း။  
ကျးမိခင်း။

**တၢင်းကခင်သုင်းတိုင်းတၢင်းမၢဂ်းမီး**

၁ရ ဝံပိုင်းလျာပ်း တီးခပ်လိုဝ်းကခင်လၢင်းမၢဂ်းလၢင်း  
မီးခင်းလေးဂျခို ဂ်းခပ်လံးဂၢင်းလွတ်းတင်း မျ,  
ခေလုံသုင်၊ ယင်းကမ်,ကိုင်ပိုင်းလေးလိမ် ကခင်  
ကမ်,မခင်းကမ်,ခိုင်,ခခခင်းလေး ဂ်းကိုင်ပိုင်းတြး  
ပီခင်းလဝ်း ကခင်ကိတ်းလူပခင် တင်းသီင်းတင်း  
၁၈ လူင် ခခမ်ခိုခင်းခေ,လူင်လၢင် ပုခင်းကခင်ဂ်းတဂ်း  
လံးလၢမ်,လျးခခခင်းကျ။ ဂ်းခပ်ဂ်းတင်း တၢင်းကခင်  
ဂ်းတင်းကျေးလူးတီးပိုခင်း တၢင်းကခင်ခခမ်ခိုခင်းခင်း

တၢင်းဂမ်တၢင်းကျိုင်ကခင်လီကခင်ငါမ်း တၢင်းကခင်  
မီးလုံလေ,တခေ,ကခင်ခင်းယိုခင်းခင်းပခင်၊ တၢင်း  
ကခင်ဂေခိုင်းခင်းခင်းခင်းခင်း သိုဝ်းသမ်,ဂ္ဂမ်းပွင်း  
၁၉ ခခင်၊ တၢင်းကခင်သိမ်းပိုင်းဗခင်း,တျ,ကခင်လီ  
ကခင်ငါမ်းပုခင်းတူဝ်လဝ်းဂဝ်, ခင်းလၢတ်းကျး ဂ်း  
လံးခပ်းလၢမ်,လျး ကသၢဂ်းကခင်လိုင်ကခင်လုံ  
ခခခင်းကျ။

**ပုခင်းဗုခင်းလေးတၢင်းလီ**

၂၀ ကူဝ်း တီမေးသေ, ကိုလ်း၊ ပွဲဂမ်ပွဲလွမ်း လွင်း  
တၢင်းကခင်ကၢပ်းဝံဂျးတီးခင်းခင်းကျ။ ဝေပီတ်း  
တၢင်းကခင်လၢတ်းဂျမ်းကခင်လံးလံ ကခင်ကမ်,  
ခပ်းခင်းတြး ကိတ်း,တင်း တၢင်းကခင်ခတ်းခခင်  
တင်းတြးတၢင်းယုမ်,မၢတ်း ကခင်ပီခင်ကတၢတ်း  
၂၁ ပိုင်,လျ,ကခင်ဗိတ်းပိုင်းခခခင်းကျ။ ဂ်းသူကျေးလူး  
လဝ်းမီးခိုင်သုသေဂမ်းလူလ်း။ ကျးမိခင်း။

**ဂျၢမ်းလိဂ်းကျေးဝျ,တျတီမေးသေ,ဗုခင်ပထမယဝ်ယဝ်ကျေး**